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Zápis z jednání Komise životního prostředí Rady MČ Praha 22 č. 12/2022 

konané dne 20. 6. 2022 

 

Místo konání: zasedací místnost č. 113 v 1. patře radnice. 

Zahájení jednání: 17:10 hod. 

Ukončení zasedání: 18:20 hod. 

Přítomni: Ing. Jiří Pařízek, Ing. Ondřej Lagner, Ph.D., Ing. Martin Turnovský, Ing. Libor 

Šebesta, Bc. Radim Pokorný. 

Omluveni: Mgr. Ing. Bohdan Polak, Helena Šubertová, Igor Juříček, Martina Cvrček Hájková, 

Ing. Jan Kužel DiS., Ing. Kateřina Lagner Zímová, PhDr. Filip Paulus. 

Hosté: Radovan Koutský – radní pro životní prostředí, Bc. Miroslav Roth – radní pro sociální 

politiku a zdravotnictví, Ing. Jana Kučerová. 

 

Není přítomna nadpoloviční většina členů a komise není usnášeníschopná. 

 

Zahájení jednání  
 

Jednání zahájil předseda komise Ing. Pařízek (dále jen předseda), který přivítal přítomné členy 

a hosty. 

 

Program jednání: 

1. Kontrola úkolů z 11. zasedání komise životního prostředí. 

2. Park „Otevřené zahrady Uhříněves“ – prezentace autorů projektu. 

3. Obora v Uhříněvsi – informace z jednání na odboru ochrany přírody Magistrátu hl. m. 

Prahy. 

4. Ekocentrum Koniklec o. p. s. - naučná stezka Královice (kostel sv. Markéty) – Hájek. 

5. Různé. 

 

1. Kontrola úkolů. 

Zátarasy na Říčanském potoce – odbor životního prostředí a dopravy opakovaně kontaktoval 

správce vodního toku a ten slíbil, že podle svých možností zátarasy odstraní. 

Udržitelnost rekreační zóny Vodice – Ing. Kučerová prověřuje technické detaily provedení 

odbahnění v místě nátoku do rybníka Vodice. 

 

Radní Radovan Koutský seznámil členy komise s rozhodnutím rady MČ Praha 22 umístit 

skatepark do prostoru stávajícího sportovního hřiště při ul. Kašperská. Následně se z dalšího 

jednání komise omluvil.  

 

2. Park „Otevřené zahrady Uhříněves“ – prezentace autorů projektu. 

Architekti seznámili komisi s koncepcí parku, která mění původně soukromý prostor zahrádek 

na prostor veřejný. 

Park je funkčně rozdělen do tří částí: 

Část přiléhající k přírodní památce Obora v Uhříněvsi je nejvíce klidová a zachovává původní 

charakter území a doplňuje ho např. o grilovací místo, ohniště, ping-pong, debatní kroužek 

a jiné drobné aktivity. 

Střední část má společenský charakter. Je zde umístěna restaurace se zázemím, stodola 

a komunitní zahrada. 

Část blíže ke škole Bří Jandusů je věnována vodním prvkům a sportovním aktivitám. 

Středem území povede promenáda s lavičkami. 



2 

 

Vegetační úpravy vycházejí z jednotlivých funkcí v území. Část přiléhající k Oboře je navržena 

jako mix typický pro zahrádkářské osady, nebudou chybět ani jarní cibuloviny a trvalkové 

vyvýšené záhony, které vegetační úpravy zpestří. Specifický v této části bude způsob seče, který 

bude zdůrazňovat pobytové plochy okolo vyvýšených záhonů a okolí pak bude s vyšší trávou. 

Tento přístup splňuje požadavky na „mozaikovou seč“, která je doporučována s ohledem na 

podporu biodiverzity a jako jeden z nástrojů proti přehřívání městského prostředí. Promenádu 

bude lemovat stromořadí jilmů, ve sportovní části se počítá s kvalitním pobytovým trávníkem 

a vodní vegetací. 

Stavební povolení bude vydáno na všechny stavební objekty, ale realizace může probíhat po 

etapách a ne všechny prvky musí být nutně zrealizovány. 

Budování parku je navrženo jako postupné. Nejprve bude zajištěno zpřístupnění parku tj. 

vyčištění plochy, odstranění objektů a vybudování inženýrských sítí. V další fázi se vybudují 

základy budov a oplotí prameniště. Následovat bude výstavba objektů a sportovního hřiště. Na 

závěr se doplní vedlejší cesty, mobiliář a menší objekty.  

Vegetační úpravy se na začátku soustředí na stávající dřeviny, které je třeba ošetřit a vymezit 

u nich ochranné pásmo. Následně se po ukončení hlavních stavebních prací založí jednotlivé 

vegetační prvky. 

 

Z hlediska širších vztahů se počítá se zpřístupněním koryta Říčanského potoka a navázáním 

parku lávkou k cukrovarskému rybníku. Pro MČ Praha 22 by bylo vhodné získat pozemek 

bývalé bažantnice, což by umožnilo další rozvoj parku. 

 

Projekt parku je připraven k podání žádosti o stavební povolení, chybí pouze souhlas VÚŽV. 

V současné době se připravuje prováděcí dokumentace. 

 

Následovala diskuze: 

Ing. Turnovský uvedl, že představený projekt je hezky řešený a zmínil, že je škoda, že se komise 

k projektu parku dostala až ve fázi, kdy je prakticky hotový. Zdůraznil, že by bylo vhodné řešit 

park v návaznosti na potřebu ZŠ Bří Jandusů vybudovat novou tělocvičnu a k ní venkovní 

sportoviště. Uvedl také, že restaurací už je v Uhříněvsi velké množství. 

Ing. Šebesta velmi ocenit představený projekt. 

Ing. Lagner, Ph.D. navrhnul, že by bylo vhodné doporučit radě MČ Praha 22 začlenit 

sportoviště pro základní školu do stávajícího projektu parku. Současně také vyzval, aby byly 

realizovány práce, na které není třeba stavební povolení a park byl co nejdříve veřejnosti 

zpřístupněn. 

Diskuzi shrnul předseda s tím, že koordinace projektu parku s potřebami ZŠ Bří Jandusů bude 

záležet na rozhodnutí rady MČ Praha 22. 

 

3. Obora v Uhříněvsi 

Ing. Kučerová informovala o výsledcích jednání na odboru ochrany prostředí MHMP. 

 

4. Ekocentrum Koniklec o. p. s. - naučná stezka Královice (kostel sv. Markéty) – Hájek. 

Ing. Kučerová seznámila komisi se záměrem Ekocentra Koniklec o.p.s. vybudovat naučnou 

stezku z Královic do Hájku s odbočkou ke „třem kaštanům“. Výstavbu finančně podpoří 

společnost net4gas a také MČ Praha 22. Po 5 letech provozu stezky je možno požádat o finanční 

podporu na opravu stezky. Stavba bude koordinována se záměrem MČ Praha 22 na obnovu 

polní cesty na Markétu. 
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5. Různé  

Komise se shodla na tom, že v září již nebude vzhledem ke konání komunálních voleb zasedat. 

Předseda komise poděkoval všem členům komise za jejich práci v rámci tohoto volebního 

období a v 18,20 hodin jednání komise ukončil. 

 

 

 

Zapsala: 

RNDr. Kateřina Marková 

 

 

 

 

Ověřil:  

Ing. Jiří Pařízek 


